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EXISTE una

palabra en catalán que se

m había utilizado mucho y
que ha caído en desuso,
es seny. Senyera podría

venir de seny y seny
viene de sentido común,

de sana capacidad mental
para la justa percepción
V apreciación de lo que

es conveniente o no

lo es. Así, siendo seny
una cualidad implícita

al carácter catalán

susceptible de mostrarse
a través de la senyera,
la utilización de ésta ha
de ser objeto de mucha
cautela y respeto. En el
mercado se encuentran

senyeres por dos euros
y unos céntimos, a

este precio quien no
enarbola una es porque

no quiere o porque le
tiene demasiado respeto

y prefiere inhibirse
hasta obtener un exacto

conocimiento de lo que
implica hacerlo. El otro día en Barcelona,

a media tarde, se reunieron muchas
senyeres, la institucional y la otra. La
del PSC no estaba. Es lógico que no

estuviera. Estar hubiese sido refrendar
una actuación de gobierno contraria a

sus propios intereses y principios porque
la causa y motivo de la manifestación
por poco que se escarbe,

puede encontrarse
en la deuda que
acumularon los
dos gobiernos

tripartitos y que
tanto condiciona

• al actual. Con ello,
los artífices de que
el independentismo
esté en auge y que

la manifestación
del día 11 fuera un

éxito de asistencia es

fácilmente atribuïble
a los socialistas. Sus

promotores, organizadores
y divulgadores, tendrían que dar las

gracias a los socialistas por haber hecho
posible que la independencia haya

ganado adeptos, sea algo tan atractivo
y concentre a tantos ciudadanos en un
mismo punto de la capital a la misma
hora. ¿Sabrán los socialistas sacarle

tajada a este logro?, no estarán por la
labor, ellos lo máximo a que aspiran es
a un Estado federal, sin embargo, con

su gestión de gobierno potenciaron un
independentismo que los telediarios

extranjeros han presentado como que
España se desintegra, mientras los

ciudadanos tienen que emigrar, todo un
oscuro panorama que no favorece en

nada a la inversión productiva. Tomando
como referencia las sucesivas mayorías
absolutas socialistas en las municipales,

Granollers no parece que tenga una
gran vocación independentista, aunque
en ventanas y balcones se hayan visto

senyeres, pero esto se viene viendo desde
hace años.

VALLÈS I

FESTA
MAJOR

ABANS
DE L'INDEPE

REMEI UMBERT COROMINAS
Granollers

Aquesta vegada, us escric per compar¬
tir amb vosaltres, la meva opinió sobre el
que ha passat aquesta "Gran" Festa Major.
Tota la ciutat ha quedat feta una porqueria, per¬
què no estava bruta, no, éstava brutíssima, jo
no se qui es qui se'n cuida de la neteja, si el
que mana és el Sr. Alcalde o una altra persona;
que no ho sé, no va veure lo guarra que estava.
Jo he vist al Sr. Alcalde passejar-se al matí i no de¬
via veure que estava plena de: birilles, vomitades,
papers i "d'altres coses" que no vull ni anomenar.
Visc a la Plaça Perpinyà i, quan en deien la "Plaça dels
Porcs" (perqué el dijous hi posaven els porcs) es podia lle¬
par de neta i desinfectada que la deixaven, cada setmana.
Ara hi passen una regadeta d'aigua i ja està. És una
plaça on hi ha moltes terrasses d'estiu i està brutíssi¬
ma, a mi fíns i tot em faria fàstic anar-hi a prendre res.
Després, una altra cosa, aquesta Festa Major, no hi ha
hagut cap guàrdia a la nit per fer parar o baixar el volum
de totes aquestes "grans orquestres" que hi ha hagut.

El dimecres, per exemple, va haver-hi un soroll terri¬
ble, com si fos el d'una rentadora, amb un volum tan alt
que no es podia aguantar, fíns i tot tremolava el terra
d'on vivim (i és un segon pis) i va fer caure un visillo d'un
dels balcons que donen a la plaça, però es veu que això
no té cap importància, ni tampoc que hi hagi gent gran
com jo, es veu que és igual, o gent que treballa fora i que,
evidentment, necessita dormir ni que siguin unes hores.
Aquesta vegada ha estat una Festa Major soro¬
llosa i que ha deixat a la ciutat molt bruta, no ha
deixat, crec jo, doncs, molt bona imatge a qui hagi
vingut de fora, o a alguns dels mateixos ciutadans
i ciutadanes; deixant de banda les baralles que
hi ha hagut, alguna d'elles amb desenllaç fatal.
És la meva opinió, estic molt descontenta i he vist i vis¬
cut moltes Festes Majors, per tant puc opinar.

SENYOR MAS, UNA DONA
LI ASSENYALA EL CAMÍ

PERE PI CABANES
Sant Hipòlit de Voltregà

I això va també, pel president del Govern, senyor
Rajoy, i els de totes les comunitats autònomes.

Llegit a la Premsa: De Cospedal, del PP, proposa re¬
duir a la meitat el nombre de diputats i que no cobrin.

La presidenta de Castella-La Manxa, Maria Dolo¬
res de Cospedal, va dir ahir que proposarà modificar
l'estatut de la comunitat per reduir a la meitat el nom¬
bre de diputats i que deixin de cobrar un sou públic.
Compaginarien la feina de diputats amb una activitat
privada. Els Procuradors a Corts franquistes no cobra¬
ven pas res.

Si aquesta "fausta nueva" s'apliqués a tot Espan¬
ya, s'imaginen els milers de milions d'euros que ens
estalviaríem cada any i que aquests diners es podrien
aplicar en coses molt més edificants i profitoses, es¬
sencialment en èpoques de retallades i de passada els
diputats es convertiren aleshores en veritables "pares
de la pàtria".

Jo encara vaig arribar més lluny, fa anys que vaig
proposar, sense èxit, que només en els plens hi hagués
el portaveu de cada partit i que votaria pels diputats
que li corresponien i evitarien l'espectacle xafogós de
veure que, un llegeix el diari, l'altre fa burilles, l'altre
telefona, l'altre fa la migdiada i només han d'estar
esperant que el portaveu assenyali amb els dits que
han de votar. Per aquest viatge no es necessiten pas
alforjas, ja que a la que han acabat de "llegir" els dos
primers espases, a tots ells els ve de cop una necessitat
fisiològica, que deixa, l'espectacle xafogós de veure el
Congrés o el Parlament quasi buit.

MIREIA BOU I GANDUXER

Les identitats nacionals són construccions so¬

cials i seria absurd negar la seva força. El dret a
l'autodeterminació és un dret perfectament legítim. No
obstant això, cal no desplaçar els problemes ni deixar-
nos manipular per aquells qui fan ús del fet identita-
ri per desviar l'atenció de la seva pròpia corruptela i
l'esfondrament de l'estat del benestar.

L'espoli fiscal no només el duen a terme des de Ma¬
drid. Millet, Montull i empreses parasitàries com Aber-
tis (peatges) són perfectament catalanes i això no els
impedeix escanyar Catalunya. Abans de demanar un
estat independent s'hauria de netejar el país d'aquesta
elit política i financera que és la veritable font de greu¬
ges. De no ser així, correm el perill de caure del foc a
les brases. D'altra banda, està molt bé que la gent es
mobilitzi, però m'agradaria haver vist tanta gent sortir
al carrer com ahir en mobilitzacions que hi ha hagut
per intentar defensar drets que ja teníem i que en els
darrers anys amb "l'avinentesa" de la crisi ens han ro¬
bat. En aquestes sí que hi he anat, qüestió de prioritats
i coherència política.

n LA INEPTITUD DELS
GOVERNANTS

JOSEP ARENAS
Granollers

Espanya, juntament amb Grècia, és el paradigma
de la profunda crisi que ens envolta i que ens retalla i
retalla per tots costats. Des de la posguerra, jo no havia
vist un país tan depauperat com el que tenim actual¬
ment. Som la vergonya d'Europa pel malament que
han fet les coses els governs de molts anys ençà. Tant
els d'un color com els de l'altre. Són molts els milers
de milions d'euros que s'han malbaratat impunement
en AVEs que no s'amortitzaran mai, aeroports als quals
no hi aterra ni un avió i que no serveixen per a res, per
citar tan sols un parell d'exemples. Milions d'euros que
si ara els tinguéssim, segurament no caldria cap rescat
ni tampoc hauríem de patir tantes retallades que, com
sempre, paguem sobretot els més febles.

No tothom serveix per a governar un país, però su¬
poso que deu haver-hi persones molt més capacitades
que les que fa força anys estan duent a la ruïna més ab¬
soluta a la nació i, en conseqüència, a molta gent amb
la seva ineptitud. Penso sobretot en el negre panorama
que se'ls presenta als nostres fills i néts. Que Déu els
empari!

"SE NECESITAN
MÁS CONTENEDORES"

AJUNTAMENT DE CARDEDEU

En resposta a la carta i fotografía al director "Se
necesitan más contenedores", publicada a REVISTA DEL
VALLÈS el divendres 7 de setembre, i signada per Teo
Martínez, l'Ajuntament de Cardedeu vol aèlarir que
el problema a què es refereix es va solucionar el 24
d'agost.

L'àrea de recollida selectiva i de la fracció resta i
orgànica situada en aquell punt de l'avinguda Vilama¬
jor va ser eliminada per tal de posarfi als abocaments
incívics que s'hi produïen, la majoria per part de veïns
d'urbanitzacions properes. S'han habilitat nous punts
de recollida a zones pròximes, i s'està fent seguiment
per tal de controlar que no torni a
passar.

Envíe sus cartas a

redaccion@revistadelvalies.com
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